
G L A S I L O  D E L A V C E V  D E L O V N E  O R G A N I Z A C I J E  Ž E L E Z A R N E  Š T O R E

1. MAJ -  
PRAZNIK DELA

Letošnji delavski p razn ik  bom o delavci Železarni Š tore 
dostojno proslav ili. S rečali se bom o na T ratn i in  tako  izka
zali p rip ad n o st našem u delovnem u kolektivu te r  delu. Ob 
praznovanju  1. m aja  pa  ne m orem o m im o problem ov, ki ta 
rejo tako  naš delovni kolektiv  ko t tud i nas sam e. Predvsem  
m islim o tu  na  gospodarsko  stanje, ko nam  inflacija  nausm i- 
ljeno požira  rezulta te  naših  delovnih prizadevanj. Tako ne 
m orem o b iti zadovoljni z našim i poslovnim i razultati, k i jih  
pesti stalno  n araščan je  stroškov  proizvodnje. Prav tako p ri 
naših  osebn ih  dohodkih  na raščan je  cen m an jša  naš s tan 
dard . Kljub našim  sta ln im  prizadevanjem  k izboljšanju  naše 
ga stan ja  na področju  gospodarjen ja  pa ugotavljam o, da naša  
prizadevanja zaradi splošnega gospodarskega stanja v naši druž
bi n im ajo  p rav ih  rezultatov. Zato m oram o ob našem  delav
skem  p razn iku  zahtevati od vodilnih in  vodstvenih stru k tu r 
v naši družbi m aksim alno  prizadevanje za izboljšanje n asta 
lega položaja, p redvsem  pa izpostavitev njihove odgovornos
ti za nasta li položaj te r  za neučinkovitost n jihovih p rizade
vanj za izboljšan je stan ja . Zlasti zahtevam o večjo učinkovi
to st in  odgovornost dela od Zveze kom unistov ko t avantgar
de delavskega raz reda  p ri razreševan ju  nasta le  gospodarske 
in politične situacije  p ri nas. Za dosego tega cilja sm o delavci 
Železarne Š tore p riprav ljen i, tako  k o t vedno do sedaj, odgo
vorno izpoljn jevati naše delovne zadolžitve, isto pa zahteva
mo tud i od osta lih  s tru k tu r v naši družbi.

PRVOMAJSKA

Toliko m ladega zelenja, d a  oči za- 
skele,
nad nam i jasn i se nebo.
In p ride  tovariš in stisne roko 
Naj živi naš delavski praznik!

Naj plapolajo v vetru  zastave!
Naj se širijo srca naša!
Naj zadoni pesem  dom ača 
iz naših delavskih grl!

P relepa je  danes ju tran ja  zarja, 
v tej prvom ajski lepoti vse žari.
Mi n ism o b ark a  brez krm arja, 
m ehka so naša  srca, a trd e  naše 
dlani.

Ob 27. aprilu  
dnevu OF in  
1. m aju prazniku  
dela čestitam o  
vsem  delavcem  in  
upokojencem  
Ž elezarne Štore



Z REDNE LETNE 
KONFERENCE DIATI
Nagrade:

N agrado »Inovator leta« so prejeli avtorji inovacije »Povečana p o ra
b a  TH plina za kom bin irano  kurjenje Custodis peči«: V eber Zoran, dipl. 
ing., M arkovič Zvone, dipl. ing., Basle Ivan, ing., Potočnik Drago, Logar 
Viktor, dipl. ing. in V erbič Stane, ing.

N agrada »Najuspešnejši inovator z netehn ičnega področja« ni bila 
podeljena zaradi pom anjkanja in m anj kvalitetnih predlogov s tega pod
ročja.

N agrado »Množični inovator« je prejel Felicijan M iran za 5 prizna
n ih  inovacij v letu  1984.

Na iniciativo konference sind ikata Železarne Š tore in upravnega od
bora  d ruštva  DIATI je  konferenca DIATI spreje la  sp rem em be Pravilnika 
o nagradah  DIATI, na podlagi katerih  je  bila letos podeljena nagrada 
»Najuspešnejši inovator s področja hum anizacije dela« avtorjem , Manoj- 
loviču Gojku, dipl. ing., B uriču  Alojzu, ing., M ravljaku M arjanu, Žoharju 
Dragu, Godiclju Ivanu in  Cm oku Francu  za inovacijo »Ogrevanje jek lar
skih ponovc«.

Iz programa DIATI:
Letošnje ekskurzije članov bodo n a  svetovno razstavo IENA v Nu- 

renbergu  in  v eno izmed dom ačih  DO.
O rganizirana bo  razstava inventivnih dosežkov iz Ž elezarne v m ese

cu juniju.

Iz diskusije:
Tov. B urn ik  Dušan, dipl. ing., je  opozoril zbrane inovatorje kot skup 

razm išljajočih ljudi n a  enega izm ed problem ov: v letošnjem  le tu je  pla
n irano  za sto sta rih  m ilijard redn ih  popravil in investicijskih zamenjav. 
Tu je m ožno prav  z inovacijam i m nogo prihraniti.

Drugo področje je  dolgoročno usm erjanje Železarne. P redvsem  na 
področju  novih proizvodov, strojegradnje, sklopov, za k a r im am o osnove 
v kvalitetnih jeklih  in litini, bi bilo po treb n o  angažirati širši krog razmiš- 
ljujočih ljudi.

Tov. H aler Ferdo, ing., je  poudaril, d a je  značilnost inventivne dejav
nosti, zaradi katere  sm o poznani tud i drugod, povezanost m nožične in
ventivne dejavnosti, raziskav in razvoja, poslovodne s tru k tu re  in sodelo
vanje z zunanjim i partnerji.

Predlagal je, d a  se v program  DIATI vnese zunanje sodelovanje in  naj 
bi se strokovni ocenjevalci inventivnih predlogov posebej stim ulirali.

Tov. M ackošek M arjan, dipl. ing., je  p redstav il novo obliko pospeše
vanja inventivne dejavnosti, ki jo  uvajajo v DS P riprava proizvodnje. To 
so inovacijski zvezki, v katere  beležijo vse p roblem e, ideje in predloge, ki 
jih  n a  skupnem  sestanku  vodij področn ih  p rip rav  en k ra t m esečno p re 
gledajo, ocenijo in p rim erne  posredujejo  Službi za inovacije.

Tov. P o tra ta  F lorjan je bil k ritičen  do »sopotnikov«, ki p rem alo  p ri
spevajo k uveljavljanju znanja; do našega odnosa do različnega m ateria la  
pa je  bil k ritičen  tu d i tov. Judež Ivan.

Tov. Ram šak Jože je  prikazal lastne prob lem e p ri inventivnem  sno
vanju.

Tov. Ram šak M arjan pa je  poudaril m oralne vidike nagrajevanja ino
vatorjev, ki imajo v drugih  okoljih včasih večji pom en kot m aterialni.

Pozdravi zunanjih gostov:
V im enu Tehniške srednje šole in O bčinske raziskovalne skupnosti 

je p riso tne  pozdravil tov. Repše Ivan. Poudaril je, da je  inventivna dejav
nost pom em bna oblika perm anen tnega izobraževanja, v kar bi bilo po
treb n o  usm eriti tu d i m ladino, ki opravlja p rakso  ah pripravništvo v Že
lezarni. Č e  obstaja m ožnost, naj se inovatorji s šol, k jer jih  je  malo, vklju
čijo v DIATI delovnih organizacij.

P redsednik  DIATI Železarne Jesenice, tov. P iber Sašo, je  prikazal ne
kaj njihovih izkušenj. Aktive društva, ki obstajajo po  posam eznih delov
nih enotah, bodo usposobili v inovacijske krožke. Predlagal je  tu d i večje 
sodelovanje v okviru SOZD n a  področju  izmenjave inventivnih p red lo 
gov, kot tud i p ri organiziranju raznih  srečanj inovatorjev.

Svoje izkušnje sta  p redstavila p redstavn ika DIATI Aero in Cinkarne. 
Tov. H rovat Jože iz A era je  p redstav il njihove rezultate: 150 prijav, 7 sta
rih  m ilijard p rih ran k a  in višina plačil 4-5 °/o od p rih ranka. Društvo DIATI 
prejem a 1 % od prihrankov, letošnji pred log  pa je  2 %.

Tov. G utenberger F ranc iz C inkarne je  p redstav il nekatere njihove 
novosti: pripravljali so poračun  iz inovacijskega dohodka za vse zaposle
ne, poslovodne s tru k tu re  pa sitm ulirajo z inventivnim  faktorjem .

Gorazd TRATNIK, dipl. soc.

Stara mehanična

RAZPIS NAGRAD DIATI 
ZA LETO 1985

D ruštvo DIATI Železarne^Štore vsako leto  podeljuje nagrade najbolj
šim  inovatorjem . N agrado »Inovator leta« dobi inovator (ah skupina ino
vatorjev), ki im a v tekočem  le tu  po trjeno  najvišjo gospodarsko korist s 
posam ezno inovacijo.

N agrado »Množični inovator» prejm e inovator, ki im a v te’kočem  
letu  največ priznanih  inovacij (vendar najm anj 3).

Društvo podeljuje tu d i nagrado  »Najuspešnejši inovator z netehn ič
nega področja« in  k o t novost n agrado  »Najuspešnejši inovator s področ
ja  hum anizacije dela«, ki jo  podeljuje n a  pobudo  konference sindikata.

K er so bile netehn ične racionalizacije in  koristn i predlogi v p retek 
lem  le tu  zelo slabo zastopani, tako  d a  nagrada ni bila podeljena, n agrada 
za hum anizacijo dela pa je  novost, objavljam o razpisne pogoje za obe n a
gradi:

L »Najuspešnejši inovator z netehničnega področja«
Sodelovanje: Vsi inovatorji, k i v tekočem  le tu  prijavijo in jim  ustrez

n a  kom isija p o trd i racionalizacijo ah  koristn i predlog, ki zm anjšuje stro š
ke poslovanja oz. povečuje dohodek  brez tehničn ih  posegov.

Izbor: Posebna komisija, ki jo  im enuje UO DIATI.
Nagrada: 1 povprečni m esečni OD v le tu  1985.
Prijava: Na standardnem  obrazcu službi za inovacije s p rip isom  v le

vem zgornjem  ko tu  »N etehnično področje«.'
2. »N ajuspešnejši inovator s področja hum anizacije dela«
Sodelovanje: Vsi inovatorji, k i v tekočem  le tu  prijavijo in  jim  ustrez

n a  kom isija po trd i inovacijski predlog, ki:
-  zm anjšuje število nesreč p ri delu,
-  odpravlja nevarnost in  fizične n ap o re  p ri delu,

B jp  izboljšuje delovne pogoje in okolje,
-  ah  kako drugače p rispeva k hum anizaciji dela.
Izbor: Posebna komisija, ki jo  im enuje UO DIATI.
Nagrada: 1 povprečn i m esečni OD v le tu  1985.
Prijava: Na s tandardnem  obrazcu službi za inovacije s p rip isom  v le

vem  zgornjem  kotu  »Za hum anizacijo dela«.

Štore II še brez aneksov Jeklarne



IZ NAŠIH TEMELJNIH ORGANIZACIJ

PREDPRAZNIČNI 
RAZGOVOR Z DELAVCI 
LIVARNE VALJEV, 
KOKIL IN
METALURŠKE LITINE

O biskala sem  TOZD, ki nam  je 
dobro  poznan tu d i po  tem, d a  v 
njem  delajo delavci v izredno tež
kih delovnih pogojih.

V skladišču sem  se najprej pogo
varjala z dolgoletnim  sodelavcem  
tov. Čanžkom  Karlom, ki sicer se
daj n e  dela v teh  težkih pogojih, 
vendar ga želim predstaviti kot 
dolgoletnega zvestega delavca tega 
TOZD.

Čanžek Karl

Tov. Čanžek je  p rije ten  sogovor
nik. V Livarni dela že 38 let. Naj
prej je  bil žerjavovodja, nato  v raz- 
bijalnici, sedaj p a  je  od  le ta  1970 na 

-delovnem  m estu  skladiščnika.
Kakšno delo je to?
Zaradi invalidnosti delam  po  4 

ure. Včasih, če je  po trebno , pa tud i 
po 8 ur. Skrbim  za izdajo d robnega 
inventarja za delavce v livarni. Z 
delom  sem  zadovoljen, sam o oseb
ni dohodek  je  nizek. Tov. Karl 
čuti do TOZD veliko pripadnost. 
Med sodelavci se dobro  počuti, po
hvalno se je  izrazil do vseh delav
cev. Ni razm išljal o delu  drugje, le 
kot žerjavovodja ni želel več biti. 
Bilo je  zanj preveč težko delo.

S čim se ukvarjate v prostem  
času?

Im am  vinograd in prijeten  dom. 
Varujem  vnuke in to  m i je v največ: 
je  zadovoljstvo. S rečen sem  v do
m ačem  krogu, k e r se tako z ženo 
kot z o troci lepo razum em o.

Kako boste proslavili 1. maj?
K ar doma, saj nim am  d enarja  za 

zapravljanje. Tudi na dopuste ne 
hodim, vedno sem  im el d ruge fi
nančne obveznosti.

D elovnem u kolektivu p a  želim, 
da bi ga lepo  proslavili, v dobrem  
razpoloženju, z veliko sonca.

Vodjo TOZD, tov. Lebana Jožeta, 
sem  zm otila sred i računanja, ven
d a r  se je  vseeno prijazno odzval 
razgovoru.

Leban Jože

V vašem  TOZD delajo delavci 
v izredno težkih delovnih pogo
jih.

Res je, m nogo invalidnosti se po 
javlja. Zato im am o n a  vseh delov
n ih  m estih  v ob ra tu  benificirano 
delovno dobo, od delavcev do de
lovodij.

Kakšne so m ožnosti za od
pravljanje slabih pogojev dela?

Prehajam o v investcijski p ro 
gram  z dvem a sm ernicam a; ti sta 
m oderne jša tehnologija in  izboljša
nje delovnih pogojev.

Na kakšen način?
P redvidena je  rekonstrukcija 

prip rave peska in  uvajam o nov na
čin vlivanja valjev S  centrifugalno 
vlivanje. S tem  pričakujem o boljše 
ekonom ske učinke, boljšo kako
vost proizvodov in večje m ožnosti 
za izvoz.

Kako pa izvoz?
Izvažamo del valjev. Žal zaenkrat 

sam o na vzhodno področje, v glav
nem  na Češko. Letni izvoz sm o 
im eli 10 % glede n a  prihodek. Z no
vim načinom  centrifugalnega vli
vanja bo m ožno izvoz povečati na 
30 %, odvisno kako bom o lahko 
proizvode plasirali. Na vzhodu je 
ta prednost, da teh  v rst še ne p ro 
izvajajo.

Kako ste v tem letu zadovoljni 
s proizvodnimi rezultati?

Letos sm o imeli zaradi hude 
zime, katere  nism o pričakovali, 
hude težave. O benem  sm o začeli s 
p rem alo  naročil. Rezultati prvih 
dveh m esecev so negativni; za

kvartal m enim o, d a  bodo ugodnej
ši, saj naj bi p rišlo  do izravnave 
cen.

Kako boste organizrali delo 
ob prvomajskih praznikih?

Delavci iz drug ih  republik  želijo 
domov, zato je velik pritisk  za do
puste. Nekoliko bom o m orali zre
ducira ti delo. Sicer pa je  to  že u sta 
ljena praksa. Ampak, ko se vrnejo 
spočiti, so bolj m otivirani za delo, 
tako d a  vse skupaj ne bo im elo 
vpliva n a  proizvodnjo.

Naš tretji sogovornik je p red sed 
nik osnovne organizacije zveže 
m ladine TOZD livarne I tov. Javr- 
šek Branko, ki je  kot ključavničar 
zaposlen od leta 1980. P redsednik  
m ladine je  šele 3 m esece.

Javoršek Branko

Kako delate mladi v TOZD?
Prejšnja leta nism o bili zelo ak

tivni; sedaj je  koordinacija na nivo
ju  DO boljša, tako da se lažje, orga
niziram o in bolje delamo. V k rat
kem  sm o uspešno izpeljali akcijo 
za pom oč lačnim  v Afriki. Zbrali 
sm o 10.000 din m ed zaposlenimi.

Drugih posebnih  akcij do' sedaj 
nism o imeli. T renutno  se dogovar
jam o za sodelovanje z m ladinci 
LIK Savinje, da bom o skupno or
ganizirali razne dejavnosti.

Če bo  v TOZD predlog o akciji za 
oskrbo lastne p itne  vode sprejet, 
bom o tud i tu  odigrali svojo vlogo.

Kakšne bodo vaše aktivnosti v 
TOZD v predprazničnih dneh?

Poskrbeli bom o z okrasitvijo za 
praznični videz okolja. Razmišlja
mo, d a  b i organizirali tu rn ir  v m a
lem  nogom etu.

Za prvom ajske praznike ne 
grem  nikam or, dom a im am  veliko 
dela. Želim p a  vsem  delavcem  žele
zarne čim  lepše praznovanje in  da 
bi se vsi, p redvsem  tisti, ki gredo 
dovom  v sosednje republike, zdra
vi vrnili n a  delo.

Hvala vsem za razgovor z željo, 
da prvom ajske praznike preživite 
kar najlepše.

Ana T.

Jeklovlek za 1. maj
Prav je, d a je  prvom ajska številka Š torskega železarja lepša ne sam o 

po obliki, tem več svečanejša tud i po vsebini. Tako že nekaj let nazaj u red 
ništvo skrbi za pogovore z delavci naše železarne, ki v k ratk ih  stavkih po 
vedo nekaj o sebi, o delu  in delavskem  prazniku, prvem u maju. To pot 
bom o poleg nekaterih  sogovornikov, prikazali b ralcem  tud i mlad, nad
vse uspešen  delovni kolektiv, Jeklovlek. Mnogi vedo zanj, vendar vse p re 
malo. V pogovoru so sodelovali vodja TOZD jeklovleka Boris Marolt, 
dipl. ing., tovariša M arjan K olar in F ranc Vrhovšek.

B ralcem  bom o prikazali m lado zgodovino Jeklovleka, uspehe in te
žave, m alce pokram ljali o izobraževanju, inovacijski dejavnosti in zaklju
čili z delavskim, prvom ajskim  praznovanjem .

M oderne hale današnjega Jeklovleka zaključujejo ob Tovarni trak 
torjev našo  železarno. V prostornih , ogrevanih in zračnih halah so na
m eščeni sodobni stroji, ki delavcem  lajšajo delo, izdelki p a  dosegajo vi
soko raven kakovosti in zahtevane točnosti.

V endar ni bilo vedno tako. Poglejmo m alce zgodovino Jeklovleka. 
Seveda se ne m ore kosati s častitljivo staro  valjam o, livarno ali m artinar- 
no, vendar je dobrih  25 let že srebrni jubilej.

Začetki segajo p red  leto 1969, ko s e je  v Š torah  u radno  pričela p ro 
izvodnja h ladno predelan ih  profilov. N ekateri kupci, ki v nobeni od že
lezarn niso dobili pozitivnega odgovora na svoja povpraševanja po p ro 
filih specialn ih  oblik in po brušen ih  profilih, so se obrnili še na našo že
lezarno kot skrajni izhod v sili. In prav  p ri nas se je našlo nekaj navdu
šencev, ki so ob skrom nih pogojih ustvarili začetek današnjega Jeklovle
ka; to  so bili: U rbančič Jože, dipl. ing., Kranjc Emil, Čretnik Ivo in Trafela 
Franc, ing. Poudariti je  treba podporo  takratnega vodstva delovne orga
nizacije, n a  čelu z d irektorjem  Tugom irjem  Vogo.

Prvi stro ji so stali še v Valjarni I; m ed gradnjo Valjarne II se je  Jek
lovlek že nadom estil in obratoval v novih p rosto rih  kot del adjustaže. Na 
tej lokaciji je  h ladna predelava km alu prerasla  razpoložljive m ožnosti za 
svoj razvoj. Pogoji dela so bili neustrezni, od razsvetljave, tem peratu re  
okolice, p rah u  in drugih  vplivov, ki so m otili proizvodnjo na vedno bolj 
natančnih  in m ehaniziranih strojih, kot so stroji za brezkonično b ruše
nje, polirn i stroji, itd. Glede na razvojne načrte  jek larne in valjarne se je 
bilo treb a  odločiti tud i glede m esta in razvoja hladne predelave v Žele-



Jeklo vlek za 1. maj
(Nadaljevanje s 3. strani)

žarni Š tore in seveda v SOZD Slovenske železarne. M oram o om eniti tov. 
F ranca Trafelo, ki je veliko žrtoval, da bi realiziral vse načrte , učinki in 
uspehi, kateri so se tak ra t šele dali slutiti. Ob podpori p redsedn ika  KPO 
D ušana B urnika, dipl. ing., in  p odp redsedn ika  S rečka Senčica, dipl. ing., 
se je  leta 1981 res pričela  realizacija p ro jek ta  novega Jeklovleka.

Jeklovlek je  posodobljen  s precej nove oprem e, ki p a  je  le delom a 
uvožena tako z vzhoda kot iz zahoda. M nogo je  oprem e dom ačih  proiz
vajalcev, velik pa je  tud i p rispevek naših lastn ih  strokovnjakov p ri poso
dobitvah obstoječe oprem e kot tu d i p ri zasnovi, p rojektiranju , konstru i
ran ju  in tud i izdelavi n ekaterih  strojev, ki so predstavljali ozko grlo v p ro 
izvodnji. P redvsem  je treb a  om eniti sodobne organizacijske prijem e in 
m etode p ri vodenju proizvodnje in  v sam i proizvodnji.

K ljub tem u, d a  bralcem  ne b i rad i vsiljevali številk, m oram o p rika
zati, kako so delali in kakšne načrte  im ajo za letos v tem  m ladem  kolek
tivu. Boris M arolt, dipl. ing., je  vodja TOZD jeklovleka in  takole pove: »Po 
investicijskem  program u sm o predvideli v letu  1985 proizvodnjo 15.000 
ton  b rušen ih  in vlečenih jeklenih  profilov, od tega 3.200 ton  izvoza na 
konvertibilno tržišče, in to  s 163 delavci. Že v letu  1984 sm o uspeli doseči 
s 140 delavci proizvodnjo 17.527 ton  in od tega izvozili skoraj 6.000 ton  
na konvertib iln i trg. Tudi poslovni rezultati n iso izostali in tako  lahko v 
precejšnji m eri prispevam o k nadaljn jem u razvoju Železarne Š tore in p ri 
uresničitv i konk retn ih  projektov: jek larne -  valjarne II.

Tukaj je  treb a  poudariti dvoje: prvič, da sm o z novogradnjo dobili 
m ožnost izkoristiti lastne organizacijske in strokovne sposobnosti in 
drugič, d a  sm o to  dejansko dob ro  izkoristili. Le tako so lahko navedeni 
uspehi razumljivi.

V Železarni Š tore nism o nikoli obstali in še posebej v zadnjih letih 
stalno bedim o nad kon tinu iteto  razvoja, ki ga vedno opredelju jem o kot 
posledico razm er tako v svetu kot tu d i p ri nas dom a. Zaradi tega je  tud i 
Jeklovlek zaključil le eno od  faz razvoja, ki ga organizirano načrtu jem o 
še za naprej, skladno s konceptom  razvoja od jeklarne, p reko  obeh  va
ljam  do  Jeklovleka. V erjetno je  res, d a  Jeklovlek vsa leta doživlja najh it
rejši in najbolj skokovit razvoj. V letu  1980 sm o proizvedli še okoli 9.000 
ton, za 1985. leto  p a  predvidevam o proizvodnjo 18.000 ton.

»So občasna neskladja v organizaciji dela in  nalog,« nadalju je Boris 
M arolt, k er je sedanji način  uveljavljanja sp rem em b zaradi dejanskih  po
treb  v proizvodnji razm erom a počasen in tud i p ri sam em  nagrajevanju, 
k jer p rav  sedaj opažam o relativno zaotajanje osebnih  dohodkov v Jeklov- 
leku v prim erjavi z ostalim i tem eljnim i organizacijam i, p ri tem  pa je  prav  
p ri nas p roduk tivnost dela najbolj narasla  p redvsem  zaradi višje zahte
vane kvalitete izvajanja del in  nalog. Ocenjujem o, d a  nam  bo tud i ta  ne
skladja uspelo  odpraviti po  veljavnih aktih  in pravilnikih, podobno  kot 
uspem o naše naloge in zadolžitve realizirati v sam i proizvodnji.«

Uvodom a sm o povedali, d a je  Jeklovlek m lada tem eljna organizacija, 
saj je  povprečna s ta ro s t delavcev približno 30 let. Več kot polovica je  še 
m ladincev. Tudi vodstvo je, vključno z delovodji, še relativno m lado. Po
udariti je  treb a  razm erom a že velike izkušnje, ki jih  m orajo oplem enititi 
s študijem  ob delu. Na različnih sm ereh  višješolskega štud ija je  tren u tn o  
šest delavcev. V letu  1985 skušajo realizirati že sestavljeni p rogram  do
polnilnega izobraževanja svojih delavcev po in te rnem  sistem u, kot tud i 
s pom očjo S rednje kovinarske šole v Š torah. Boljše in  širše znanje pom e
ni tu d i večjo sposobnost sprejem anja in upo rabe  inform acij, boljše in 
vestnejše, opravljanje dela in seveda tu d i odgovornejše in  kvalitetnejše 
sam oupravljanje.

Da, izobraževanje; to  je  danes v tem  tehnično  zahtevnem  in razgiba
nem  času še kako po trebno . Naslednji sogovornik, tov. Marjan Kolar, 
je  p ravzaprav od vsega začetka v Jeklovleku. Ko so tisti zagnanci, ki smo 
jih  uvodom a omenili, začeli postavljati tem elje, sestavljati prve dele m o
zaika današnjega Jeklovleka, je  bil M atjan  še m lad, neizkušen, v endar za
gnan in po ln  volje za nekaj novega, zanimivega. H itro se je  vključil v ta  
n adobudn i aktiv bodočega Jeklovleka.

B ralcu  m oram o povedati m alce več, kdo je  M arjan Kolar, kaj im a z 
Jeklovlekom , kaj z izobraževanjem .

Izvira iz delavske družine, ro je n je  bil 1949. le ta  v Celju. Po osnovni 
šoli je nadaljeval poklicno izobraževanje n a  kovinarski šoli v Š torah, nato  
pa se zaposlil v Valjarni I ko t izm enski stro jn i ključavničar. Leta 1970 je 
končal Delovodsko šolo stro jne  sm eri v Celju in posta l eden  najm lajših 
delovodij v naši železarni, v Jeklovleku.

U spešno delo  inekaj le t nazaj ga je  spodbudilo , dobesedno  nareko 
valo po trebo  po izobraževanju. Danes je  izredni š tu d en t Visoke šole o r
ganizacije dela v Kranju. Drugo leto bo zagotovo diplom iral. Je vodja 
predelave jek la v Jeklovleku ali natančneje: im a n a  skrb i tehnološko in 
organizacijsko vodenje oddelka.

»Neverjetno, kako m ine čas«, pravi M arjan. »Mislim, d a  sem  zrasel 
v Jeklovleku, tu  p ridob il prakso, ki jo  je  tre b a  še op lem enititi z izobra
ževanjem. Delo je nadvse zanimivo; dobesedno  vleče te, d a  razmišljaš, da 
nekaj ustvarjaš. Sm o m lad kolektiv, enačim o se po letih; zato se lepo uje
m am o, razum em o in sm o tu d i strpni. Seveda včasih povzdignem o glas, 
to  n e  pom eni, d a  se kregam o; glasno pač razglabljam o tekoče problem e.«

M arjan n im a veliko p rostega časa. Tistega, ki ga ima, p a  dob ro  izko
risti. T u je  žena, dva o troka in sk rbna  m ati v M arija Dobju p ri Dramljah, 
kam or se M arjan rad  vrača. Mali vinograd z zidanico m u daje določene 
obveznosti, vendar ga takšno fizično delo pravzaprav sprosti. Rad je  v 
družbi, rad  s kolegi zapoje, je  tu d i vsestransk i špo rtn ik  s kopico priznanj. 
Ja, p a  tu d i inovator je.

»Veliko mi pom eni inventivno delo. Ce p ri tem  dosežem  ozirom a 
skupinsko dosežem o še ugoden rezultat, sem  pač zelo vesel. Mislim, da 
sm o v naši železarni na inventivnem  področju  dosegli dokaj lepe uspehe. 
N arediti se d a  še več. To skušam o doseči s krožki, ki so  čedalje bolj po
pularni, spodbudo  za to  dejavnost in vso podporo  p a  im am o v našem  
Jeklovleku pri vodji TOZD.«

Takole sva kram ljala z M arjanom . Tudi sam  sem  p red  leti skušal ne
kaj sto riti n a  tem  zanim ivem  inventivnem  področju. Mislim, d a je  p o treb 
n a  k ar najtesnejša povezava m ed združenim  delom  in inovacijsko te r  
znanstveno-raziskovalno dejavnostjo. Ustvariti m oram o čim  boljše m ož
nosti za razvoj m nožične inventivne dejavnosti. Inovacijsko dejavnost 
m oram o finančno bolje v rednotiti in h itre je  slediti razvoju v svetu te r  se 
ne zapirati v neke republiške, občinske in nasp loh  jugoslovanske meje. 
M oderno tehnologijo, inovacije, uVajanje rezultatov raziskovalnega dela 
pa bodo  najbolj v združenem  delu  uveljavili strokovnjaki, z a to  je tud i po 
treb n o  im eti strokovni kad e r in skrbeti za dodatno  šolanje zaposlenih, 
kot v tem  p rim eru  skrb i TOZD jeklovlek in tu d i sam  sogovornik M arjan 
Kolar.

Franc Vrhovšek, po dom ače »Pajzerjev Franci«, je  eden  starejših  
delavcev kolektiva Jeklovleka. S ep tem bra lani je  »slavil Abrahama.« Pa 
m u ni videti. Dobro skriva leta, kljub p red  leti p restan i operaciji in dol
go trajnem u zdravljenju. Dom a je  iz K om pol nad  Štoram i, k jer se v p ro 
stem  času ub ad a  s km etijstvom . F ranci je sicer resen  možak, vendar 
sproščen, vesel in rad  zapoje. Je tu d i pevec v kom polskem  pevskem  zbo
ru. Kot star, izkušen valjar v Valjarni I pozna začetke Jeklovleka; sicer pa 
takole pravi: »Od 1958. leta sem  vseskozi v železarni, v sta ri častitljivi Va-

(Nadaljevanje na 5. strani)
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jem  ali n a  seji ZSMS. Pripravljen je  
vedno sodelovati ali pom agati s 
svojimi predlogi in  mnenji. Ko sva 
se pogovarjala o tem  in onem , 
nam a je  čas h itro  minil.

Po končanem  šolanju na ŠKIMC 
-  Š tore se je  v Železarni Š tore zapo
slil kot strugar. Od leta 1975 do 
1982 je  bil zaposlen v TOZD MO. 
Od leta 1982 p a  je  zaposlen v TOZD 
jeklovlek kot s tru g ar -  rezkalec. 
Kot d ober m ladinec se je  takoj 
vključil v delo m ladih. K ot dobrega 
in aktivnega m ladinca so ga mladi 
izvolili za prvega p redsedn ika OO 
ZSMS TOZD jeklovlek. P red tem  
so bili vključeni kot aktiv v OO 
ZSMS valjarna II. Funkcijo p red 
sednika OO ZSMS je opravljal dva 
m andata. V TOZD je tud i član de
lavskega sveta. Pri KS ZSMS Žele
zarne Š tore je  bil nam estnik  p red 
sednika Komisije za kadre  in  izob
raževanje te r  delegat za SOZD.

Jeklovlek za 1. maj
(Nadaljevanje s 4. strani)
ljarni I. Po bolezni in p restan i operaciji sem  začel le ta 1970 delati v Jek- 
lovleku. Seveda dobro  poznam  zagnance začetnega dela v Jeklovleku, ka
terim  res hvala za uspešno delo, plod katerega se vidi danes. Delo v Jek
lovleku je  zanimivo in zahtevno. P red leti sm o delali troizm ensko, tud i 
v nedeljah, saj je bilo izredno povpraševanje za brušen im i in vlečenim i 
jeklenim i profili. Bili pa so res slabi delovni pogoji v adjustaži valjarne 
II. Prav, ropot, m raz in vročina niso om ogočili točnosti zahtevane izde
lave, k a r se je  m nogokrat pokazalo n a  neugodnih  rezultatih  poslovanja. 
Vemo pa, kako iskani so b rušen i in vlečeni profili, k ijih  tud i veliko iz
važamo.«

Leta 1982 so dogradili nove hale Jeklovleka, postro jenje se je  etapno  
selilo v nove prostore. Kljub polletn i zam udi ob pričetku  gradnje je  bil 
Jeklovlek zgrajen »samo« s p e t dnevno zam udo, kar je v prim erjavi s ti
pičnostjo zam ujanja gradenj v  naši dom ovini zanem arljivo. V novih ha
lah so pogoji dela drugačni, rekli bi človeški.

»Povsem drugače je, ko p rideš n a  delovno mesto, za stroj, ki je  v p ro 
stornih, pozim i ogrevanih in zračnih  halah. Mislim; da to  izredno vpliva 
na človeka, n a  delavca, k ar se pozna n a  rezultatih  opravljenega dela. M oti 
nas sam o ropot, vendar je  po treb n o  uporab ljati zaščitna sredstva, ki so 
pač n a  razpolago. Delovni odnosi so vzorni; z vodstvom , ki je  m lado, se 
dobro  ujem am o, kar je  tud i eden  izm ed pogojev za uspešno delo. Mislim 
pa, d a  nagrajevanje za delo, ki ga vložimo, in za uspeh, ki ga dosežemo, 
še ni dovolj učinkovito. Nagrajevati je  po trebno  resnično opravljeno 
delo, ne m orem o p a  se strin jati z neko uravnilovko, ki jo  neka te ri zago
varjajo.«

F rancije  delaven v delavskem  svetu TOZD, v pevskem  zboru  Cvetke 
Jerinove v K om polah p a  se uveljavlja kot do b er basist. Smo v m esecu 
m aju p a  sem  za zaključek pogovorov z »Jeklovlekaši« povprašal sogovor
nika,' kaj m u pom eni delavski praznik, Prvi maj.

»Spom injam  se praznovanja 1 m aja še iz povojnih dni. Kako lepo je 
to bilo, p risrčno  in preprosto . N epozabni so bili prvom ajski izleti v na
ravo, na naše poznane hribovske posto janke n a  Svetino, n a  Resevno in 
še kam. Hodili sm o peš, bili veseli in peli lepe dom ače pesmi. Mislim, da 
smo se danes m alce pom ehkužili. Nihče ne m ore brez avtom obila, n i več 
tiste prave družabnosti, sproščenosti in dobrega tovarištva. A mislim, da 
se zopet vračam o v tiste s ta re  čase, saj si že m nogi žele nekaj dom ačnosti, 
p roč od  avtom obilov in tako je tud i prav.

Vesel sem, da živim n a  deželi, kjer doživljam praznične prvom ajske 
dni v krogu družine in prijateljev v »deviškem« spom ladanskem  zelenju 
in cvetju, kar ni m nogim  dano. Prav zato mi je  ta  praznik še bolj p ri srcu, 
je posebno  doživetje.

Delovnim tovarišem  želim veselo praznovanje, zdravja in veliko de
lovnih uspehov.«

S M O D E J FRANC. Veliko je  
m ladincev, ki F ranca poznajo. Ved
no je do b re  volje, najsibo za stro-

D otaknila sva se tu d i p rvih  uspe
hov in težav dela OO ZSMS TOZD. 
Prvi uspeh i so bili, d a  so povezali 
vse m ladince, ki delajo v treh  izme
nah. Sestanke so organizirali v do
poldanskem  času, vendar so na 
njih prisostvovali tu d i m ladinci iz 
ostalih  dveh izmen. Ustanovili so 
svoj sklad za d ružabno  življenje, v 
katerega so se včlanili skoraj vsi 
mladinci, ki so delali tu d i p reko 
d ruštva  LT, stole, podstavke te r  
dva ščitnika za rezalna stroja. S 
tem  sp si zaslužili den a r za d ružab
ne aktivnosti. Organizirali so ša
hovski tu rn ir  za članskega in m la
dinskega prvaka TOZD. Svoje ak
tivno delo so razširili v sodelovanje 
z m ladim i iz KORS -  Rogaška Sla
tina in TOLO -  Šentjur. V akciji »za 
čisto okolje« so organizirali že več 
delovnih akcij.

Glede vprašanja, kaj m isli o delu 
m ladinske organizacije in mladih, 
je  povedal: »Najprej je  po treben  
pravi odnos do vseh m ladincev v 
OO ZSMS te r  razum evanje stare j
ših sodelavcev kakor tud i drugih

DPO. Funkcije (pa ne sam o pri 
m ladini) bi bilo po trebno  porazde
liti, ne pa, da se enim  naprtijo  funk
cije, d rugi pa se jim  posm ehujejo. 
Potem  tud i ne bi bilo toliko nerga
nja, da letajo iz seje n a  sejo.

Mislim, d a  bi se m oral vsak član 
m ladinske organizacije že takrat, 
ko je  sp reje t vanjo zavedati, d a  je  
postal član ene od DPO. Zato bi 
m orali m ladi aktivno delovati v 
času svojega članstva v ZSMS, ne 
pa da jih  veliko pozabi, da so v m la
dinski organizaciji. M ladinska or
ganizacija bi m orala usposabl jati 
čim  večje število aktivnih in spo
sobnih  članov za opravljanje na
jrazličnejših funkcij v ZSMS in 
drugih  DPO«.

Na vprašanje, kaj m u pom eni 
funkcija p redsedn ika OO ZSMS, je  
dejal, da je to  priznanje in hkrati 
odgovornost za m ladega človeka, 
katere se m ora zavedati, če hoče, 
d a  bo m ladinska organizacija us
pešno  delovala.

G. Rajko

Ze l j e  s o d e l a v c e v
OB L MAJU

TADJIČ ASIM -  TOZD LIVARNA II

Iz osebne izkaznice delavca Asima je  razvidno, da je rojen leta 1951 
v m estu  Kozarac, SR BiH. V naši delovni organizaciji združuje dela in na
loge že 10 let kot voznik viličarja, posluževalec strojev in lužilec v delav
nici h idravlične litine. S tanuje v štorskem  sam skem  domu; v rojstnem  
kraju im a ženo in tr i otroke, k ijih , kolikor se da, cesto obiskuje. Na naša 
vprašanja o osebnem  zadovoljstvu, delu  v železarni, aktivnosti DPO in sa
m ouprave te r  drug ih  je  takole odgovoril:

»Saj sem  zadovoljen z delom  tu  v hidravliki, le prav  se mi ne zdi, da 
je v ob ra tu  priznana le II. težavnostna stopnja, m orala bi biti V. Delo ni 
bonificirano, čeprav so v tej naši sicer novi delavnici h rup  in razni zdrav
ju  škodljivi plini, kot so lug, hlapi fosforne kisline, olja itn. Še ena stvar 
m e boli, in sicer to, d a  bi delo vzdrževalcev v našem  obratu  m oralo biti 
hitrejše, saj je m ogoče ležaj na stro ju  m enjati v štirih  u rah  nam esto v treh  
izm enah, m edtem  pa proizvodnja stoji.

Delo naše sam ouprave je še kar dobro, tud i sam  se vključujem kot 
član ZK v razne aktivnosti. Naši osebni dohodki niso v sorazm erju z ras- 
tom  cen, to  se ve. Da bo  m orala d ružba bolj prisluhniti y p rihodnje volji 
delavcev, ni sam o m oje m nenje. Ja, za praznik dela p a  grem  k družini in 
tud i n a  dopust. Sodelavcem  vse najlepše ob 1. maju!«

Jok



ŽELJE SODELAVCEV OB L MAJD
(Nadaljevanje s 5. strani)

ŠUM EJ FR IDER IK  -  
TOZD TRANSPORT

ŠUMEJ FRIDERIK je zvest našem u kolektivu že celih 38 le t  Rojen 
je  v le tu  1926 v Vrbnem , k jer im a njegova h čerka  M ajda (delavka DS IR) 
hišico in kam or hodi v p ro stem  času .rad  pom agat. Sam  stanuje z ženo 
na Lipi že od 1946. le ta  in je  spoštovan kot krajan  te r  delavec (sedaj d e 
lovodja) v TOZD tran sp o rt. Vzoren tovariš, šofer Fric, je  n a  vsa naša  »pr
vomajska« vprašan ja odgovarjal s p rep ričanostjo  človeka, ki je  doživel 
vse težke povojne čase razvoja tovarne in  kraja. Takole je  pripovedoval: 

»Delovni pogoji, zaščitna sredstva, malica, razna nadom estila, p revo
zi — vse to  to k ra t ni b ila  n iti tem a razm išljanja nas delavcev. Delali sm o 
vse sobote in  tu d i za nedeljsko delo  ni bilo izgovorov. Vsi navedeni pogoji 
so sedaj ustvarjeni, torej ni nobenega razloga, d a  ne bi bil dobre  volje in 
zadovoljen. Časi sedaj res  niso najboljši; to d a  ko t delavcu m i sploh, če po
m islim  n a  prejšnje, še k a r dob ro  g re . . .  Sam oupravljanje bo  dobilo  svojo 
pravo vsebino, ko se bom o vsi zavedali svojih dolžnosti in ne le pravic. 
Pri nas v TOZD se dobro  razum em o m ed seboj, n i razlik m ed sta rim i in 
m ladim i delavci; zelo dob ro  dela naš sind ikat in  mislim , da tu d i organi 
sam ouprave, k jer sem  bil dalj časa tu d i sam  aktiven. Moja želja ob koncu 
je, d a  b i delali tako, d a  bi ustvarili do b re  pogoje za življenje naslednji ge
neraciji -  sicer p a  čestitam  vsem delavcem  Š to r ob delavskem  prazniku!«

Jok

So avtobusni prevozi dobro urejeni?
Niso najbolje. Takšnih prevozov, kot so bili včasih, ni. Sicer je zadnje 

čase nekoliko bolje, sam o d a  n e  verjam em , d a  bo  tako tud i ostalo.
Ko prihajate z dela, vas na vaši zemlji čaka še dodatno delo. 

Kako vse to zmorete?
Žena ni zaposlena, tako d a  k a r zm orem o. Im am  5 otrok; najstarejši 

je s ta r  24 let, najm lajša p a  12 le t
Po starosti otrok lahko sklepam, da ste se kmalu poročili.
Že z dvajsetim i leti, vendar sem  v zakonu ob svoji d ružini zadovoljen. 

Saj p ridejo  tu d i težave, na splošno p a  je  lepo.
Skrbeti za sedem člansko družino ob enem  osebnetn dohodku je 

velika skrb.
V začetku je  bilo hudo. Vse sm o m orali kupiti, od žlice do zemlje. 

Ampak je  k a r šlo. Vsa le ta  sm o k ar dob ro  shajali.
Zadovoljstvo na delovnem  mestu?
Sem  zadovoljen, tovariški odnosi, delo itd., vse je  v redu , le osebni 

dohodek  v osnovi je  res prenizek. P redvsem  sem  prizadet v času  bolniš
kega staleža.

Ste pogosto v bolniški?
K ar pogosto, zaradi bolezni ožilja.
Če primerjate vaše delo pred leti in danes, so razlike?
Danes je  bolje. Včasih je  bilo težje fizično delo ko t danes. Veliko sm o 

nakladali z rokam i, danes pa večji del z žerjavom. Jaz sem  včasih zm etal 
v 4 u rah  20 to n  koksa. Dva delavca sta  v 8 u ra h  naložila 50 ton železa in 
še bi lahko našteval prim ere.

Boste za prvomajske praznike šli kam na lepše?
Ne. Dom a im am  veliko dela, sicer si p a  danes že težko kaj privoščiš 

ob tej draginji. Tudi n a  le tn i oddih  n a  m orje ne bom o šli. Saj tu d i nikoli 
nism o hodili. Moji o troci sp loh ne vedo, kako je  n a  m orju.

Ali si otroci želijo morja?
Niti ne, nikoli n i bilo posebnih  prošenj. Sin, ki je  že zaposlen letos 

razm išlja o njem.
Srečko im a še dva šolopbvezna otroka, eden  je  že zaposlen, dva p a  

se šolata v srednjem  usm erjenem  izobraževanju.
Se boste udeležili prvomajskega srečanja na Tratni?
Ta oblika srečanj je  zelo p rim erna, vendar se je  ne bom  udeležil. Saj 

veste, kako je; če p rideš v družbo, več po trošiš kot dom a. Jaz bom  praz-, 
noval I maj delovno dom a z družino..

Želimo vam, d a  se boste  im eli tu d i dom a lepo!
Ana T.'

OB ODHODU V POKOJ 
NAŠE DOLGOLETNE 
SODELAVKE

SREČKO SELIČ -  DS KOMERCIALA

To je  tovariš S rečko Selič, ki se je v Železarni zaposlil p red  25. leti. 
Opravljal je  delo na ekspeditu  12 let, sedaj p a  opravlja že 13 let delo po
slovodje skladišča.

Na delo se vozite iz Pari dola /K S Slivnica/. Kdaj vstajate? 
Vsak dan ob 4. u ri zjutraj, d a  se pravočasno pripeljem  do 6. u re  na 

delo. Domov prihajam  ob 15.15 uri.

P red  sabo im am  sogovornico, ki 
im a bogate življenjske izkušnje, 
tako n a  delovnih m estih  kot v 
družbeno-političnem  delovanju. 
Takšen človek in če je povrhu  še 
gostobeseden, lahko veliko pove. 
Prav zato sem  nekako v zadregi, 
kako s pogovorom  začeti. To zadre
go je  prek in ila  Zvonka sam a, ko je 
začela pripovedovati, kako je  zače
la delati v Železarni Štore.

Zvonka Ludvig je  delala prvič v 
železarni 7 let. Po seznanitvi z de
lom  v posam eznih službah je  dela
la  v kadrovski službi. Poročila se je  
in  se z možem, ki je  bil delavec v 
JLA, preselila v Sarajevo in bila 
tam  zaposlena 5 let. Potem  se je  
preselila v Skopje. Tudi tam  je bila

(Nadaljevanje na 7. strani)

Predsednik KOOZK predaja priznanje za družbenopolitično delo tov. Zvonki



OB ODHODU V POKOJ 
NAŠE DOLGOLETNE SODELAVKE
(Nadaljevanje s 6. strani)

5 let. Po po tresu  se je  preselila zo
pet nazaj v Celje, kar je  bila stalna 
velika želja obeh. Ponovno se je  za
poslila v železarni in im a tako letos 
skupne delovne dobe v naši delov
ni organizaciji 29 let.

Prišli ste iz Skopja nazaj v Ce
lje in zopet ste se pri nas zaposli
li. Kako to?

Srečala sem  stare prijatelje iz že
lezarne in ti so m i rekli, zakaj b i ho
dila d rugam  delat, ko p a  vendar so
dim  v Železarno. Vesela sem, d a  so 
me tak ra t prijazno povabili nazaj. 
Delala sem  v kom erciali 2 leti, nato  
pa vsa le ta  v stanovanjskem  gospo
darstvu, k jer delam  že 20 let.

Kako ste se počutili vsa ta le- 
tav Železarni?

K ar bom  povedala, naj bo  v 
pouk m ladim . Ko sem  živela v d ru 
gih republikah, sem  ugotovila, kaj 
pom eni delo, kaj vera, kaj običaji. 
Povsod so d o b ri in slabši ljudje-de- 
lavci.

In kakšni smo mi v Železarni?
Moje m nenje je, d a  je  tako, kot 

povsod, tud i p ri nas preveč adm i
nistracije. Več tehničn ih  strokov
njakov bi m orali zaposliti v obrate . 
Preveč jih  je  po  pisarnah.

Veliko bolj bi se m orala čutiti 
p ripadnost do  tega kolektiva. To so 
vendar ustvarjali naši očetje. Ob 
vsakem  prejem u osebnega dohod
ka se m oram o bolj spom niti, kaj 
vse sm o zanj naredili. Pa ne m islim  
tu  sam o n a  delo n a  delovnem  m es
tu, tem več tu d i aktivnost n a  sa
m oupravnem  in družbeno-politič- 
nem  področju . Večina jih  je p re 
malo aktivna p rav  na teh  področ
jih. Vse to  m e je  vedno zelo motilo.

Bolj se m oram o tu d i zavedati, da 
so vse stranske dejavnosti izven 
delovnega časa osnovane p re d 
vsem za nas delavce, da lahko do
datno  ustvarjam o, se ob tem  sproš
čam o in razvedrim o. Žal je  v večji 
m eri tako, d a  za stransko  udejstvo
vanje ni dovolj interesa, k er je  vse 
le n a  ljubiteljski osnovi. Plačila za 
to  pa ni. Ampak, k d o r im a po trebo  
po dodatn i duševni hrani, naj si jo  
privošči. To je  tu d i neke vrste stan
dard, ki ga v m nogih državah nima-pj

V železarni, m oram  reči, sem  se 
sicer dob ro  počutila. Izhajam  iz 
Štor, tako že od  m ladih let čutim , 
da pripadam  tem u kraju  in tovar
ni.

Na delovnem  m estu  sem  bila za
dovoljna, vendar sem  enk ra t sa
m krat želela d ruga dela in naloge. 
Niso mi jih  zaupali. Sem človek od
krite narave in  se zato drugim  za
m erim, da še sam a ne vem  kdaj.

Spomin na kakšen prijeten do
godek v železarni imate?

Im am  jih  več. V edno se bom  
rad a  prijetno  spom injala sodelav
cev, ki so me ob p rihodu  iz Skopja 
tako prijateljsko povabili, da m o
ram  priti nazaj v Železarno. Da so 
me želeli nazaj, je  bil in bo zame os
tal eden izm ed najlepših občutkov.

O pisala p a  bom  še en  dogodek iz 
leta 1947.

Takrat se je določena h ran a  do
bivala n a  karte. Delavci n iso imeli 
dovolj h rane. K arte so prejem ali v 
tovarni. Prihajale so iz ljubljanske
ga m inistrstva. Zgodilo se je, d a  en 
m eseč k arte  sploh niso prispele. 
Odgovorni iz železarne so se takoj 
odpeljali v Ljubljano. Takrat sem 
delala v kadrovski službi. Na ta  dan 
tu d i ostalih  vodilnih n i bilo, iz mi
n istrstva pa so klicali, zakaj pošilja
m o ljudi v Ljubljano. Tako sem 
im ela možnost, d a  sem  govorila s 
sam im  m inistrom . Že tak ra t sem 
čutila nekakšno  delovno b o rb e
nost; zato sem  bila srečna, d a  sem 
tem u m in istru  lahko povedala ne 
najbolj p rije tne reči. Med drugim  
sem  ga vprašala, ali so tam  sabo ter
ji ali lenuhi, da še ne zavedajo, d a  
delavec brez ustrezne h ran e  p re d 
vsem  v težki industriji ne m ore de
lati. Zakaj torej niso poslali k a rt za 
hrano.

M inister se m i je  smejal, vendar 
se je  kasneje zanimal, katera  delav
ka ga je  tako grdo obravnavala.

Ja, am pak  karte  sm o dobili, d ru 
gih posledic p a  ni bilo. Tudi tak ra t 
sem  se naučila tega, da p ri nobeni 
nalogi ne sm eš popustiti in d a j e  
vredno  vztrajati. Le tako so uspehi 
vidni.

Tov. Zvonka je  že d o lg a le ta  član 
Zveže kom unistov in aktivna druž- 
beno-politična delavka. Im ela je 
najrazličnejše funkcije. Poudarila 
je, da z delom  in obnašanjem  neka
te rih  kom unistov ni zadovoljna. 
Včasih sm o vedeli, za kakšen ideal 
se borim o, danes pa se obnašam o 
povsem  drugače.

Najvidnejši kom unisti-funkcio- 
narji so preveč odm aknjeni od de
lavskega razreda; trošijo  preveč 
d ružben ih  sredstev. Izredno me 
moti, kako kot idejna sila deluje
mo, da dopuščam o toliko najrazlič
nejših nepravilnosti. Ne bom  na
števala prim erov, sicer so nam  pa 
vsem poznani.

Tov. Zvonka je  ob obisku, ko je 
tale razgovor nastajal, b ila povab
ljena v vodstvo naših družbeno-po- 
litičnih organizacij. P redsednik  
konf. 0 0  ZS, tov. P o tra ta  Florjan, 
se ji je  za aktivno in vzorno delo za
hvalil ob izročitvi spom inskega da
rila — slike, ki jo  je  narisa la  naša so
delavka M agda Zagoričnik.

P redsednik  akcijske konference 
Zveze kom unistov ŽP, tov. H ebar 
Jože, p a  se je  v im enu štorskih  ko
m unistov zahvalil za njeno aktivno 
delov v članstvu Zveze kom unistov 
in ji izročil spom insko knjigo. Ena
kega m nenja so bili vsi zbrani, d a je  
tov. Zvonka m nogo pripom ogla s 
svojim delom  k boljšem u družbe- 
no-političnem u delovanju v Žele
zarni Štore.

Tov. Zvonka je  po  izročitvi daril 
ganjena povedala, da tolikšne po
zornosti n i pričakovala, saj je  tud i 
ni bila nikoli deležna. Spom inska 
darila  bo  h ran ila  na najljubšem  
m estu  v svojem dom u. Pravi, da jo 
bodo vedno prijetno  spom injala

n a  njeno življenje in delo m ed štor- 
skim i železarji. Še posebej sije  ved
no  želela im eti sliko naše Magde, 
nam  je zaupala.

Tov. Zvonka Ludvig odhaja v po
koj v najlepšem  m esecu v letu, v 
maju.

Upokojitev je prelom nica za 
vsakogar. Kakšne občutke im a
te vi?

Veselim se je. Dolga leta sem  se 
n a  to  pripravljala.

Kot družbeno-politična delavka 
sem se 10 let borila  p ro ti idejam, 
da b i bilo uzakonjeno obveznih 40 
let delovne dobe za ženske. Vedno 
sem  bila m nenja, d a  delavke delajo 
dvojno: Najprej n a  delovnem  m es
tu, nato  še dom a. Pri tej trd itv i iz
hajam  tu d i iz lastn ih  izkušenj, saj 
sem  delala na najrazličnejših de
lovnih m estih: v trgovini, v zdrav
stvu in industriji, k je r v bistvu ni 
bilo p rostih  dni. Po svojih zmož
nostih  sem  zato vedno naspro tova
la idejam  in predlogom  v zvezi z 
delovno dobo tovarišicam  n a  vid
nejših  položajih v republiki, ki bi 
p rav  tako kot jaz lahko razm išljale

V m esecu feb ruarju  so m ladi iz 
Železarne Š tore organizirali letno 
program sko sejo, k ije  bila v hotelu 
Sava v Rogaški Slatini.

M ladim  iz Š to r so se pridružili 
tud i predstavniki m ladine iz Žele
zarne Ravne, Zdravilišča Rogaška 
Slatina, IM R — Rakovica, p red sed 
nik ZSMS SOZD Slovenske žele
zarne, p redsedn ica  OK ZSMS Ce
lje. M ed vabljenim i gosti pa so se 
letne program ske seje udeležili: 
p redsedn ik  KPO Železarne Š tore ■§ 
tov. B urnik  Dušan te r  predstavni
ka sindikata iz ZK.

Po uvodnem  pozdravu je  tov. 
Mulej N evenka podala poročilo o 
delu KS 0 0  ZSMS Železarne Što
re. Poudarila je predvsem , da. so 
m ladi nehali z enostransko  aktiv
nostjo, usm erjeno  izključno v delo 
na področju  športa, ku ltu re  in rek 
reacije, in  pričeli z aktivnejšim  
vključevanjem  v delovanju sa
m oupravnega socialističnega siste
ma. To bodo tu d i nadalje lahko do
segali le s pravilnim  kadrovanjem . 
Opozorila je  n a  letošnje splošne 
volitve in poudarila  pom em bnost 
pravilnega kadrovanja, predvsem  
kadrovanja večjega števila mladih, 
in na vključevanje m ladih v 0 0  
ZSMS, takoj ko pridejo v DO, vklju
čevanje štipendistov.

Zatem  so podali svoja poročila 
p redsedniki 0 0  ZSMS.

Predsednik  K luba brigadirjev je 
povedal, d a  so se v lanskem  letu 
srečali z m nogim i problem i. Po
vsem na novo form irano p redsed 
stvo k luba se je  ubadalo  z začetni
mi težavami. Težave so bile p ri za
gotavljanju zadostnega števila b ri
gadirjev zaradi nerazum evanja vo-

o p rim ernejši upokojitvi za ženske;, 
Ne b i sm ele izhajati iz svojih delov
n ih  izkušenj,

Moja upokojitev?
Človek se m ora n a  to  pripravljati 

vsa leta aktivnega dela, d a  bo tudi 
v času  pokoja svoje sposobnosti še 
naprej koristno  uporab ljal zase in 
za družbo. Pri tem  bi m orale kad
rovske službe odigrati najpo
m em bnejšo vlogo. Tu m islim  p red 
vsem n a  pravočasno upokojitev.

Vas torej ne pesti bojazen, da 
vam bo dolgčas?

Ne, im am  veliko konjičkov, v po
koju bom  uživala. Če pa m i bo do
lgčas, im am  m ožnost delovati tu d i 
v krajevni skupnosti.

Za slovo delovni organizaciji!
Želim, da mi ostane občutek, kot 

da delovne organizacije nisem  ni
koli zapustila.

Hvala tov. Zvonka; d a  bo ta  vaš 
občutek  vedno prisoten, se bom o 
trud ili vsi, ki nam  je skrb  tu d i to, 
da ostanem o v tesn ih  vezeh z naši
mi upokojenim i sodelavci.

Ana T.

dilnih. S ep tem bra so pričeli z evi
den tiran jem  in pridobivanjem  no
vih članov. Ta akcija bo potekala 
tud i v letošnjem  letu. Po trebno  bi 
bilo takoj pričeti z evidentiranjem  
brigadirjev za zvezne in lokalne 
MDA v letošnjem  letu.

P redsednik  KPO -  tov. B urn ik  je  
poudaril, d a  m orajo biti m ladi sez
nanjeni z dogajanjem  n a  družbe- 
no-ekonom skem  področju  v Žele
zarni in širše, zato je  p riso tne sez
nanil z rezultati poslovanja v letu 
1984 in s p lanom  v letu  1985. V raz
pravi so sledila vprašanja mladih, 
ali bo nova investicija v Livarni II 
pripom ogla, d a  bodo rezultati po
slovanja TOZD boljši. Izpostavlje
no je  bilo vprašanje, zakaj im a TT 
konec leta 5 m ilijard izgube, m ed 
letom  pa je  bila le-ta 20 m ilijard; za
kaj takšno prikazovanje finančnih 
rezultatov, kdo je  za to odgovoren, 
kako bo v letu 1985, kje je tu  sana
cijski odbor? Na kakšni osnovi so 
si v Železarni Ravne v januarju  
tako povečali OD?

Predsednik  Akcijske konference 
ZK Železarne Štore, tov. H ebar, je  
dejal, da se m ladi v Železarni tvor
no  vključujejo v dogajanje DO. Po
hvalil je  p rogram  IPD izobraževa
nja ZSMS in predstavil tud i idejno
politično izobraževanje, ki ga orga
nizira OK ZKS Celje. Pom em bno je 
vključevanje m ladih v inovacijsko 
dejavnost, ki bo om ogočila boljše 
rezultate v Železarni. Pozval je, da 
se m ladi vključijo v priprave raz
prave n a  problem sko konferenco 
Slovenskih železarjev, ki jo  organi
zirajo kom unisti SŽ.

LETNA PROGRAMSKA 
SEJA MLADINCEV 
ŽELEZARNE ŠTORE
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P rogram ske usm eritve ZS, sp re 
je te  na seji konference, k jer so si 
zadali, d a  je  po treb n o  vse napore  
usm eriti za doseganje boljšega gos
podarjen ja in  uk repati h itro , sa
m oiniciativno, ne pa čakati n a  d i
rektive od zunaj, je  p redstav il tov. 
P o tra ta  v im enu K onference 0 0  
ZS Železarne Štore.

Razpravljali so  tu d i o finančnem  
poslovanju m ladih  V le tu  1984 in  fi
nančnem  p lanu  za leto 1985. M eni
jo, da DO daje prem alo  sredstev  
(dotacije) za delo m ladinske orga
nizacije. P redlagano je bilo, d a  bi 
članarino ZSMS določili procen- 
tua lno  od b ru to  OD, kot p ri sindi
katu, vendar z nižjim odstotkom .

Program ske usm eritve za leto 
1985 je  podala p redsedn ica  tov. 
Mulej. P oudarila je, da je  sam a seja

pokazala delo m ladine v p rih o d 
njem  m andatnem  obdobju  in d a  so 
sklepi te seje prava vodila za delo v 
naprej.

Na tej seji je  bila d an a  tu d i raz- 
rešn ica  neka te rim  članom  p ri KS 
ZSMS, katere  so zam enjali novi 
člani ZSMS.

M ladi so v okviru akcije izbira
nja najboljših m ladincev -  sa- 
m oupravljalcev podelili tu d i p ri
znanja »najboljši m ladinec -Ssa- 
m oupravljalec«, ka tera  je  prejelo 5 
m ladincev in  dve najboljši 0 0  
ZSMS.

Po končani seji so ugotovili, da 
jih  čakajo še pom em bne naloge za 
pravilno in aktivno delo m lad ine v 
Železarni Štore.

G.R.

AKCIJSKI PROGRAM 
DELOVANJA MLADINE 
DO ŽŠ V LETU 1985 
(MAJ -  DECEMBER)
MAJ

-  Izvedba praznovanja 27. aprila  
in J j m aja z ostalim i DPO ŽŠ in KS 
Š tore

Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO, 0 0  
ZSMS TOZD/DS
: -  Izvedba program a ob prazno

vanju m eseca m ladosti 
Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS, 

KS 0 0  ZSMS DO
-  Srečanje m ladih  SOZD SŽ 
Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO

až- Sprejem  štafete m ladosti 
Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO v so

delovanju z KS Š tore 
8 j |  Podelitev b ronastih  znakov 
»najboljšim m ladincem  -  sam oup- 
ravljalcem«

Nosilec: kadrovska kom isija p ri 
KS 0 0  ZSMS DO, KS 0 0  ZSMS 
DO

-  Tekoče naloge.

JUNIJ
-  Pohod po po teh  NOB (izlet) 
Nosilec: KS OO ZSMS DO (refe

ren t za obujanje tradicij NOB) 
■■Sf  O krogla m iza n a  ak tualno  
tem o

Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO (refe
re n t za IPD)
¡ ¡ ¡ j  S kupna delovna akcija z briga
dirji MDB Cvetka Jerin  

Nosilec: Klub brigadirjev
-  Š portno  srečanje z m ladim i iz 

0 0  ZSMS Rogaška Slatina
Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO (refe

re n t za šport)
Tekoče naloge.

JULIJ, AVGUST
-  O bravnava rezulatov poslova

nja I.-VI. 1985 v DO, SOZD SŽ

Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS
-  Udeležba n a  orientacijskem  

p o hodu  ob 4. juliju
Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS
-  Pregled dela 0 0  ZSMS 

TOZD/DS in  KS 0 0  ZSMS DO v I. 
polletju

Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO 
- — O bisk brigade Cvetka Jerin

Nosilec: KS OO ZSMS DO, Klub 
brigadirjev

-  U deležba n a  p lan inskem  poho
du  SOZD SŽ

Nosilec: referen t za šp o rt in 
rekreacijo, KS 0 0  ZSMS DO

-  Tekoče naloge.

SEPTEMBER
P ričetek  ev identiranja m ladih 

za opravljanje najodgovornejših  
funkcij v KS 0 0  ZSMS DO

Nosilec: kadrovska kom isija p ri 
KS 0 0  ZSMS DO

-  Srečanje m ladih, jugoslovan
skih železarn

Nosilec: KS OO ZSMS DO
-  O krogla m iza n a  ak tualno 

tem o
Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO (refe

re n t za IPD)
-  Tekoče naloge.

OKTOBER
S p  O bravnava 9-m esečnega poslo
vanja DO, SOZD SŽ 

Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS 
•'•ESži Vključevanje v prip rave Gos
podarskega nač rta  za leto 1986 

Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS 
-  Zaključek in te rn ih  delovnih 

akcij

R AZPIS
ZA PODELITEV PRIZNANJ SLOVENSKIH ŽELEZARN ZA LETO 
1985

V skladu s Pravilnikom  razpisuje kom isija »Medaljo Sloven
skih železarn« in »Plaketo S lovenskih železarn«.

L M edaljo Slovenskih železarn kot naj višje priznanje se pod 
eljuje delavcem  SOZD Slovenske železarne:

-  za v rhunske dosežke tra jnega pom ena, ki so odločilno p ri
spevali k uresničevanju^ d ru žb en o ek o n o m sk e  vloge Slovenskih 
železarn in njihovem  sp lošnem  ugledu v d ružbeni skupnosti,

-  za izjem no ustvarjalno delo ali življenjsko delo v delovni o r
ganizaciji ozirom a SOZD Slovenske železarne,

-  za izjem ne rezu ltate  n a  posam eznih področjih  dejavnosti p ri 
razvoju sam oupravljanja in  družbeno-politične dejavnosti,

-  za izjem ne tehnično-tehnološke dosežke n a  področju  inova
cij, gospodarjenja, produktivnosti, kvalitete, razvoja Slovenskih že
lezarn,

- -z a d ru g e  izjem ne rezu ltate  v delu  in razvoju delovnih orga
nizacij in SOZD SŽ.

2. P laketa S lovenskih železarn se podeljuje:
J j j |  za različne aktivnosti in dosežke n a  posam eznih področjih  

dela, inovacijske dejavnosti, družbeno-politične aktivnosti in  ak
tivnosti v sam oupravnih  organih, d ruštv ih  in drug ih  organizacijah, 

za uspešno  sodelovanje s Slovenskim i železarnam i p ri n jiho
vem  razvoju in poslovanju, p ri krepitvi sam oupravljanja in  gospo
darskega sistem a,

-  za trajne rezu ltate  n a  drugih  področjih .
K andidate za priznanja lahko predlagajo komisiji n a  osnovi 

tega pravilnika:
- vsak zaposlen v SOZD Slovenske železarne,

-  organizacije združenega dela v SOZD Slovenske železarne in 
njeni organi sam oupravljanja,

družbeno-politične organizacije, ki delujejo v delovnih orga
nizacijah in v SOZD Slovenske železarne,

-  društva.
Pism eni predlogi za podelitev  m edalje ozirom a plakete Slo

venskih železarn m orajo poleg naslova predlagatelja vsebovati še: 
K  ime, priim ek, poklic k and idata  in  delo, ki ga opravlja, oziro

m a naslov organizacije združenega dela, če je le-ta kandidat,
-  vrsto  priznanja, za katero  se pred laga (m edalja -  plaketa);
-- področje, obseg in u sp eh  delovanja, zaradi katerega se kan

d idat predlaga,
j|g§  obširna  obrazložitev in  utem eljitev p red loga z dokazili,-

-  m nenje družbeno-političnih organizacij.
V letu  1985 bo podeljena ena m edalja in p e t plaket.
Rok za oddajo p ism enih  predlogov je  30 dni po  objavi razpisa 

v glasilih delovnih organizacij ozirom a najkasneje do 15. m aja 1985 
n a  naslov:

SOZD Slovenske železarne, S plošna služba, M oša Pijade 5, 
61000 Ljubljana, z oznako »Priznanja Slovenskih železarn«.

Nosilec: Klub brigadirjev 
5i -  Tekoče spremljanje akcije »Naj

boljši m ladinec -  sam oupravlja- 
lec« in  najboljše 0 0  ZSMS 
TOZD/DS

Nosilec: kadrovska kom isija p ri 
KS OO ZSMS DO 
gggj| Udeležba n a  volilno-program-. 
ski seji OK ZSMS Celje 

Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS 
J§ li Tekoče naloge.

NOVEMBER
-  P riprave n a  volino-program - 

sko konferenco SOZD SŽ 
Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO 

. -  Okrogla m iza n a  ak tualno

Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO (refe
re n t za IPD)
. f  3 Tekoče naloge.

DECEMBER
Priprave n a  razširjene letne 

seje 0 0  ZSMS TOZD/DS in na ni
voju DO

Nosilec: 0 0  ZSMS TOZD/DS
-  Udeležba na volilno-program - 

ski seji Sveta ZSMS SOZD SŽ n a  
politični šoli v okviru SOZD SŽ

Nosilec: KS 0 0  ZSMS DO
-  P riprave n a  22. decem ber z os

talim i DPO ŽŠ
Nosilec: re feren t za ku ltu ro  p ri 

KS 0 0  ZSMS DO
tem o Hj Tekoče naloge.

ŠTORSKI ŽELEZAR -  glasilo OZD Slovenske železarne ŽELEZARNA ŠTO
RE -  izhaja 2-krat mesečno -  Uredniški odbor: Tomažin Ana, Verbič Stane, 
Kragelj Jože, Marolt Boris, Kocman Vojko, Renčelj Vlado, Grosek Rajko -  
odgovorni in glavni urednik Pungartnik Oto. Po mnenju republiškega sek
retariata za prosveto in kulturo Ljubljana, je časopis oproščen davka od 
prometa proizvodov (Št. 421 — 1/72 z dne 20. 2. 1974) -  tisk Aero Celje -  
TOZD Grafika -  rokopisov ne vračamo.


